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Door: Susanne de Groot

Redactioneel

Lieve Veefokkers!

Het is lente! de bomen worden weer 
mooi groen en de eerste bloemen begin-
nen alweer te bloeien. De dagen worden 
langer en de eerste lammetjes genieten 
van het sappige voorjaarsgras. Dat het 
lente is, is onze verenigings schapen en 
varkens ook zeker niet ontgaan, meer 
hierover is te lezen in het dierennieuws 
van deze editie.

Als het lente wordt komen naast de die-
ren ook alle veefokkers weer tot bloei en 
genieten volop van alles wat er georga-
niseerd wordt bij de Veefokkers. Dat de 
commissie niet stil zitten is goed te zien 
aan het tal van verslagen van alle geor-
ganiseerde activiteiten van afgelopen 
maanden. In deze Koeieletters blikken 
we natuurlijk terug op de prachtige 

en iets wat koude BiLE naar het mooie 
Twentse land. Ook het actuele onder-
werp van de terugkeer van de wolf in 
Nederland kwam aan bod. Wat dit bij-
voorbeeld betekent voor de veehoude-
rij, is terug te lezen in het verslag van 
Nora. De  master studenten werden 
getrakteerd op een mooie excursie geor-
ganiseerd door AdVee Dierenartsen, een 
gezellig avond georganiseerd door Kern-
praktijken Rundvee in Lebowski en we 
waren afgelopen maand weer welkom 
bij een Veterinair cafe.

Neem ook zeker een kijkje in onze 
rubriek internationaal waar Jesse ons 
meeneemt op zijn avontuur in Australië 
en kom meer te weten over Mortellaro in 
de rubriek Enjoy. Veel leesplezier!
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Door: Enjo Olthof

Beste Veefokkers,
Met de kou van de BiLE nog in onze bot-
ten zijn we alweer aangekomen in toch 
wel de mooiste periode van het jaar, de 
lente. Alles kleurt buiten weer groen, de 
staldeuren kunnen los en men kan het 
vee weer in de wei bewonderen. Ook 
de Veefokkers hebben de afgelopen tijd 
weer een hoop kunnen bewonderen; 
van een wormenkwekerij voor de hen-
gelsport tot aan een lezing over ‘wat te 
doen bij stalbranden’. 

Verder zijn we weer lekker bezig geweest 
met het beoordelen van veel mooie 
koeien, ter voorbereiding op het veteri-
nair kampioenschap rundvee beoorde-
len. Met nog maar drie maanden tot het 
einde van dit college jaar is het einde al 
weer aardig in zicht. Dit betekent voor 
een hoop Veefokkers een drukke peri-
ode en misschien zelfs wel het afronden 
van je bachelor. Gelukkig  zijn er voor de 
nodige verdieping nog genoeg leuke 

activiteiten om naar uit te kijken. 
Zo staat op het moment van schrijven de 
jaarlijkse innovatiebeurs weer voor de 
deur. De beurscommissie is hard bezig 
geweest om hier weer een mooi eve-
nement van te maken! Daarnaast kan 
ik er natuurlijk ook niet omheen dat we 
binnenkort met een bus vol Veefokkers 
vertrekken richting Schotland. Iedereen 
is erg benieuwd hoe de veehouderij er 
daar aan toe gaat. 

Nog even geduld en dan weten we het, 
ik heb er in ieder geval super veel zin in.
Tot slot wil ik iedereen succes wensen 
met de laatste loodjes van dit college jaar 
en zie ik jullie in de welverdiende pauzes 
graag terug in de kamer.

Met VEEterinaire groet,
Enjo Olthof
h.t. Voorzitter

Voorzitterswoord
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Dierennieuws
Door: Enjo Olthof

Leentje’s Yvon
De poll over de verwachte afkalfdatum 
van Leentje’s Yvon is inmiddels in volle 
gang en we gaan in spanning afwachten 
of we een mooi vaarskalf van Leentje’s 
Yvon zullen krijgen en wie er uiteindelijk 
met de prijs vandoor gaat. De uitgere-
kende datum is 29 mei, dus heb je nog 
geen gokje gewaagd, maar heb je wel 
een donkerbruin vermoeden wanneer 
het moment daar is, kom dan nog even 
je voorspelling doen in de kamer. 

Duroc varkens
Zoals jullie misschien al gemerkt heb-
ben tijdens de “beschuit met muisjes” 
koffiepauze, hebben Ninke-Maike en 
Pauline allebei biggetjes gekregen res-
pectievelijk 11 en 10 stuks. We hebben 
2 gelten en twee beren uitgekozen die 
de mooie naam en (roepnaam) Sarah 
(Saar), Susanne (Suus), Ramon (Appie) 
en Nick (Bezem) hebben gekregen. Eén 
van de beren gaat dienen als zoekbeer, 
welke dat precies gaat worden is nog 
niet bekend dus daarover horen jullie 
later meer.

Zwartbles schapen
Helaas heeft één van de lammeren long-
ontsteking gehad en bleef daardoor 
wat achter in de groei, maar de Tolakker 
zorgt goed voor ze en ook met het ram-
metje gaat het de goede kant weer op. 
Het andere ramlammetje had zijn slacht-
gewicht al behaald en deze is nu dus ook 
van de Tolakker gegaan. De rest van de 
lammeren groeien super en de ooitjes 
hebben mooie aftekeningen. Binnenkort 
zal iemand van de Zwartbles-fokkers-
groep dan ook een keer langskomen om 
onze nieuwe aanwinst te beoordelen. 
Zelf zijn jullie natuurlijk ook altijd welkom 
om even een kijkje te nemen bij onze ver-
enigingsdieren.
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Even voorstellen: ik ben Sanne en mij is 
gevraagd om een stukje te schrijven voor 
de Koeieletters. Ik ben geboren op een 
melkveehouderij in een piepklein dorpje 
in het zuidwesten van Friesland. We heb-
ben zo’n 150 melkkoeien en 60 stuks 
jongvee en zijn momenteel druk bezig 
met het overschakelen naar biologisch. 
We zijn hier al ongeveer 8 jaar mee bezig, 
in 2011 zijn we begonnen met een veran-
dering in het rantsoen. Structuurrijk en 
eiwitarm, dat betekende stro door het 
voer en minder kunstmest strooien op 
het land, inmiddels wordt dit het derde 
jaar zonder kunstmest. Ook worden onze 
koeien al langere tijd gefokt middels een 
drieweg kruising, de Holstein-Friesian 
koeien werden geïnsemineerd met een 
Zweeds roodbonte stier en deze nako-
meling werd op haar beurt weer gedekt 
met een MRIJ-stier. Vandaag de dag heb-
ben we nog 4 100% HF-koeien. 

We hebben deze omslag ook zo lang-
zaam gedaan om ervoor te zorgen dat 
het land en de dieren genoeg tijd had-
den om deze verandering door te gaan. 
Het inkruisen was bedoeld om de koeien 
sterker te maken, om inteelt te voorko-
men en de uier- en klauwgezondheid te 
verbeteren.

Naast melkkoeien hebben we nog wat 
hobby dieren, deze koppel bestaat uit 2 
Shetlandpony’s, 2 Nederlandse landgei-
ten, 8 legkippen, 2 katten en 2 konijnen.
De pony’s zet ik zo nu en dan voor de
marathon wagen, ook ben ik dit jaar van 
plan mee te doen met het Diergenees-
kunde Outdoor Event.

Mijn liefde voor dieren is al vroeg begon-
nen, toen ik 4 jaar oud was ging onze 
oude kat dood en zij ik tegen mijn vader 
‘’ik wil beestendokter worden’’, nu 17 

Door: Sanne Dijkstra

Boerenbloed
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jaar later is die droom in gang gezet. Het
werk op de boerderij vond ik altijd al 
prachtig, ik hielp al van jongs af aan met 
de kalfjes voeren, de koeien uit het land 
ophalen en natuurlijk mijn eigen bees-
tenboel. Toen ik wat ouder werd hielp ik 
ook met koeien melken, dit heb ik toen ik 
het eenmaal onder de knie had heel vaak 
gedaan. Soms alleen, soms samen met 
mijn vader of zusje.

Toen mijn vader in begin 2017 heel erg 
ziek bleek te zijn, ben ik gestopt met 
de studie en heb ik 3 weken lang samen 
met de boerenhulp de boerderij gerund. 
De koeien in de gaten houden op toch-

tigheid, de juiste stieren erbij zoeken en 
droge koeien op tijd in de afkalf box doen 
was een heel leertraject. Na die 3 weken 
heb ik een halfjaar met een plaatselijke 
dierenarts meegelopen, iedere keer was 
dit weer een bevestiging dat dit echt is 
wat ik wil. Daar heb ik erg veel geleerd, 
van het castreren van een kat tot kalfjes 
onthoornen.
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Donderdag 24 januari vond er in een van 
de werkcollegezalen een relevante lezing 
over het BVD-virus, Bovine Virus Diarree, 
plaats. Deze lezing werd verzorgd door 
Katrien van den Brink van de Gezond-
heidsdienst voor Dieren, die speciaal 
door de Koemissie was uitgenodigd. Tij-
dens deze lezing kwamen vele relevante 
aspecten over het virus aan bod: van de 
symptomen en klinische verschijnselen 
tot aan de aanpak en preventie van het 
virus. Een groot pluspunt van deze lezing 
vond ik dat hij op een mooie interactieve 
manier gegeven werd, bijvoorbeeld door

het gebruik van naambordjes en een 
Kahoot. Tijdens deze Kahoot werd in 
eerste instantie gevraagd naar jou eigen 
persoonlijk omstandigheden, voor haar 
kennisgeving, om uiteindelijk te eindigen 
in een quizje over de lezing. Naderhand 
werd er natuurlijk onder het genot van 
een of meerdere flesjes bier nagepraat 
over de informatieve avond en wat ove-
rige bijzaken.

Door: Joost Eringfeld

Lezing BVD
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Door: Anna Tjitske Wienia

Pelsdierhouderij

Op 25 maart jl. zijn we met ongeveer 15 
Veefokkers naar het altijd mooie Twente 
afgereisd om daar een Nertsenfarm te 
bezoeken. We waren op visite bij de 
familie Meijer in Vriezenveen. Hun nert-
senfarm is al generaties lang een familie-
bedrijf, momenteel werken in het bedrijf 
vader, 2 zoons, 1 schoondochter en veel 
externe medewerkers. Het bedrijf heeft 
4200 fokteven en 1500 fokreuen.
In april/mei worden de pups geboren, 
een teef krijgt gemiddeld 5 tot 7 pups. 
Na 8 weken worden deze gespeend en 
gaan ze met 4 in een hok, waarna ze in 
juni worden geënt tegen C. Botulinum. In 
november wordt de pels van deze pups 
geoogst. Het bedrijf oogst dan ongeveer 
25.000 pelsen, in verschillende kleuren: 
Magohany, Pearl, Black, Brown, White 
en 2 aparte kleuren: palomino en metallic 
blond. Dit gebeurt groot en deels geau-
tomatiseerd. 

De pels moet vervolgens een tijd drogen 
en gaan het volgende kalenderjaar naar 
de veiling. 
De pelsdierfokkerij is in Nederland ver-
boden vanaf 2024, dan moet het bedrijf 
van de familie dus ook beëindigd zijn. De 
Nederlandse pelsdierhouderijen krijgen 
dan alleen een vergoeding voor de sloop-
kosten van €2,- per vierkante meter. Dit 
is echter niet genoeg om alles te kun-
nen slopen. De familie Meijer weet nog 
niet of ze het bedrijf gaan slopen of het 
bedrijf gaan voortzetten in het buiten-
land. 

Het was een ontzettend interessante 
excursie, waarbij we echt veel geleerd 
hebben. 
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Zaterdag 26 februari vond de AdVee-fok-
kersdag plaats. Deze dag was georgani-
seerd door de dierenartsen van dieren-
artsenpraktijk AdVee en de Veefokkers 
om elkaar eens wat beter te leren ken-
nen. AdVee Dierenartsen heeft een prak-
tijk in Heeswijk Dinther (Brabant) en 
Ysselsteyn (Limburg) met ruim 30 land-
bouwhuisdieren dierenartsen! 20 mas-
terstudenten werden uitgenodigd voor 
een dag vol bezoeken aan bedrijven die 
veterinair worden begeleid door AdVee. 
We werden ontvangen door een groot 
deel van het team met een presentatie 
over de praktijk. Natuurlijk onder het 
genot van een lekker stuk vlaai want je 
bent pas in het zuiden na een ontbijtje 
met vlaai! Hierna was het tijd om volledig 
in BiLE stijl een aantal bedrijven te bezoe-
ken, te weten een melkvee-, leghennen- 
en zeugenbedrijf. 

Tussendoor stond er een lekkere lunch 
voor ons klaar op de praktijk waar ruimte 
was voor vragen en discussie. Het was 
leuk om te zien dat we veel van elkaar 
konden leren. Zo ging het bijvoorbeeld 
over de behoeftes van startende dieren-
artsen en de manier waarop AdVee daar 
invulling aan geeft. De dag werd afgeslo-
ten met bier en bitterballen. We hebben 
een super mooie indruk kunnen krijgen 
van het AdVee team en haar werkzaam-
heden. Ik denk dat het een hele gave 
(eerste) werkplek is en raad dan ook 
iedereen aan die graag in dit gebied zou 
willen werken om eens mee te lopen!

Door: Sascha Hebbelinck

AdVee- fokkers



Hek’ heurd
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“Ik val op mongolen”
 -Ylva Zwerver

“Kijk, een vliegende bekapbox!”   
 -Marleen en Esch

“Ik neem ze allemaal!” 
-Nick van Benthem

AT: “Ik ben er al uitgescheurd, m’n 
vinger past er al in”
Stijn: “Aan het einde van de middag 
past je hele vuist erin”
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“Hoe heet ook alweer die klauwaandoening 
bij koeien, Mortadella?”- Eline Blekkingh

“Dat is echt een stinkvraag” (Instinker)
 -Pauline Ingberg

“Je moet hem er wel hard in 
doen, anders voel ik niks!” 
- Bent Vlierman
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Product en bestelinformatie: 

NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g
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Ook dit jaar stond de BiLE natuurlijk op 
de planning. Vrijdagmiddag 18 januari 
startte deze op de Veefokkerskamer, 
waar iedereen genoot van een heer-
lijke pasta pesto. Nadat iedereen een 
goede bodem had gelegd, vertrokken 
de LH-busjes naar Vriezenveen, waar 
we hartelijk werden ontvangen door 
de familie Winter. De familie werkt met 
vader, moeder, zoon en dochter op het 
bedrijf van 240 koeien en runnen het 
bedrijf zeer succesvol. Zo vertelde zoon 
Frank ons dat ze in 2016 zijn verkozen 
tot het bedrijf met de beste veestapel 
van Nederland, hebben ze acht (!) gene-
raties tegelijkertijd in de stal gehad, wat 
een wereldrecord betekent, en hebben 
ze al 30 koeien gehad die 100.000 kg 
melk hebben geproduceerd. 

Ze melken bij familie Winter twee keer 
per dag in een carrousel. Meestal mel-
ken vader en moeder, terwijl de kinde-
ren ook nog buiten de deur werken. Na 
een interessant verhaal werden we over 
het bedrijf rondgeleid en sloten we af 
met het eerste pilsje van de avond.
Vanaf Vriezenveen reden we door naar 
Haaksbergen, waar we bij Carmen thuis 
het weekend zouden doorbrengen. 
Nadat we erg gastvrij werden ontvan-
gen door Carmens familie en iedereen 
zijn nest had opgestrooid voor de nacht, 
was het tijd voor het feest van Koning 
Pinteman. Verkleed in een oranje pak, 
tuinbroek of vuilniszak gingen de voet-
jes van de vloer, om aan het eind van de 
avond genoeg te zijn opgewarmd om 
het bed in te duiken.

Door: Nynke Heida

BiLE vrijdag
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De eerste ochtend van de BiLE is altijd 
een spannend moment: hoe heeft ieder-
een geslapen? Leeft de C’miss nog? Zijn 
de ouders ons al zat? Een BiLE zou een 
BiLE niet zijn als iedereen wakker werd 
met de ijspegels aan de neus en dat was 
ook dit jaar weer het geval, de C’miss 
leefde nog en de ouders van Carmen 
waren ons nog niet zat. Kortom, een hele 
geslaagde eerste nacht.

De dag begon met een bedrijfsbezoek 
over de grens. Wij gingen op bezoek bij 
een vleeskuikenbedrijf met een eigen 
broederij (Optibrut) in Deutschland! De 
kuikens worden hier op 10 dagen leeftijd 
verplaatst via een lopende band-tunnel 
naar een andere stal waaruit 3 dagen 
eerder kuikens zijn weggeladen. De stal 
die leeg komt, wordt 3 dagen later weer 
opgezet met nieuwe kuikens die uit-
komen in de stal. Een heel efficiënt sys-
teem dus. De broederij, met HatchCare 
concept, levert soms wel 1 miljoen een-
dagskuikens per week en streeft naar de 
hoogst 

mogelijke kuikenkwaliteit. Een super 
mooi bedrijf! Een ander mooi bedrijf was 
het melkveebedrijf van niemand minder 
dan Nils Bekkedam, waar wij hierna naar-
toe gingen. Helaas was hij er zelf niet 
maar we hebben een mooie rondleiding 
gekregen van zijn broers. Sinds 2012 heb-
ben zij flink geïnvesteerd in vernieuwing 
van de stal en veestapel waarbij de pro-
ductie van 5.500 naar 9.000 kg is geste-
gen!
 
‘s Avonds was het tijd voor een interes-
sante presentatie van dhr. Brummelhuis 
over het zeugenbedrijf en, shoarma! Een 
goede inschatting van de C’miss want 
een goede bodem was onmisbaar deze 
avond. A la BLE werden wij per bus ver-
voerd naar Dieka in Markelo. Dit giganti-
sche partypaleis was de ideale plek voor 
een groep Veefokkers om eens goed 
door te zakken tussen de 18-jarigen. Het 
was de perfecte afsluiting van een super 
mooie dag. Bedankt C’miss!

Door: Sascha Hebbelinck

BiLE zaterdag
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Door: Peter van der Loos

BiLE zondag

Na een heerlijke avond stappen in club 
Dieka werden we ’s morgens vroeg 
alweer gewekt door de ijzingwekkende 
kou, die van dit weekend toch een echt 
BiLE-weekend heeft gemaakt. Rillend 
van de kou en met kleine oogjes wer-
den de slaapspullen opgeruimd. Na 
een lekker ontbijtje zijn we de voor-
verwarmde auto’s ingestapt om onze 
reis door Twente voort te zetten. We 
zijn naar een varkenshouderij geweest 
waar Leon Reijmer als dierenarts over 
de vloer komt. We hebben een mooie 
inkijk gekregen van het bedrijf. De var-
kenshouder had immers aan de zijkant 
van zijn stal ramen laten maken waar-
door de burger naar binnen kan kijken 
en kan zien dat zijn varkens een goed 
leven hebben. Ook zijn we nog even in 
de voerkeuken geweest, waar zelf het 
rantsoen wordt samengesteld. 

Na dit bedrijfsbezoek zijn we doorge-
reden naar Duitsland, waar we heerlijk 
een middag gedobberd hebben in het 
zwembad. Natuurlijk hebben we geke-
ken of het bubbelbad genoeg capaciteit 
had voor 40 veefokkers, maar al snel 
hadden we door dat dit niet het geval 
was. 
Ik vond het een zeer geslaagd week-
end! Bij deze wil ik van de gelegenheid 
gebruik maken om de ouders van Car-
men namens alle Veefokkers die mee 
waren naar het Twentse platteland nog-
maals te bedanken voor de gastvrijheid.
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Na vele maanden opscheppen was het dan 
eindelijk zover: koeien keuren bij Cees de 
jong. Ik ken Cees al een aantal jaar en sinds 
vorig jaar ben ik er ook bijna elke zondagmor-
gen in de melkput te vinden. Met een rollend 
jaargemiddelde van bijna 15.000 liter per koe 
laat dit bedrijf veel bedrijven achter zich wat 
melkproductie betreft. De kenmerkende 
“Engelse koe” met bilnummer 433 staat met 
een lijst van bijna 19.000 liter dan ook op mijn 
netvlies gebrand. Maar genoeg opgeschept, 
tijd om koeien te keuren! 
Cees had voor ons twee prachtige koeien 
uitgezocht om uit te punten. Op het eerste 
oog een simpele klus. ‘Mooie koeien verdie-
nen veel punten’. Zo simpel was het echter 
niet. Gelukkig was Addy met ons mee om ons 
de kneepjes van het vak te vertellen. Vervol-
gens konden we vijf tweedekalfskoeien op 
volgorde zetten. Ik kan je vertellen, dat valt 
niet mee! Op een topbedrijf lopen topkoeien, 
maak daar maar eens onderscheid in. Op het 
eind was het aan Enjo, Jochem en Alger om 
ons is te vertellen welke koe nu de echte 
nummer 1 is en welke een eervolle 5e plaats 
mocht krijgen. Het zat hem in de details, het 
zat hem in de details. 
Drie prachtige maar verschillende verhalen 
volgden, om de koeien op hun uiterlijke ken-
merken te rangschikken. Tijd voor een hapje 
en een drankje zou je zeggen. Maar nee 
hoor, Cees de jong had ons niet uitgenodigd 
om Jeroen de hele avond zijn mond te laten 
houden. Dus zodoende ook ik aan de praat. 
Maar veel verder dan ‘die koe staat stijf van 
de melk’, ‘die koe is heel robuust’, ‘die koe 
heeft een enorme welving in de ribben’ of 
‘die koe heeft een ruim kruis en een attente 
kop’ kwam ik niet. Desalniettemin kwam mijn 
volgorde aardig overeen met die van Addy. 

Daarna was het tijd om het bedrijf te bekij-
ken. Tijd om het kanon van de stal tevoor-
schijn te toveren: nummer 433, je weet wel, 
die Engelse koe. Als iedereen gedacht had 
al hele beste koeien gezien te hebben deze 
avond, dan sloeg dit alles. Met 93 punten in 
het algemeen voorkomen is dit toch wel het 
toppertje van de stal: een grote, robuuste 
koe met veel lengte, een enorme welving in 
de ribben, gruwelijk goed beenwerk en een 
kanon van een uier. Dat wil je zien in een koe! 

Uiteindelijk was het tijd voor bier en bitterbal-
len. Hier bleek al snel de enorme passie van 
Cees voor het beroep wat hij uitoefent. Alles 
wat er op het bedrijf gebeurt, houdt hij zelf 
in de hand!  Met de wijze woorden van Cees 
“Succes bereik je door de juiste mensen om je 
heen te hebben, met de juiste koeien en het 
samenspel tussen die mensen en die koeien” 
wil ik dit verhaal graag afsluiten!  

Die wijze woorden hebben geleid tot de num-
mer 2 melkveehouder van Nederland wat 
productie betreft te zijn. And Cees isn’t done 
yet!

Door: Jeroen van Oort
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Op dinsdag 15 januari werd voor de 13e 
keer het Praktijksymposium Hogere Var-
kensgezondheid georganiseerd door PIC 
Nederland en Coppens Diervoeding en
Boerderij. Het symposium vond plaats 
op een prachtige locatie, namelijk het 
Evoluon in Eindhoven. Aangezien dat 
voor mij maar 10 minuten fietsen is, kon 
ik deze kans om mijn varkenskennis wat 
uit te breiden uiteraard niet laten schie-
ten. Vergezeld door Alger Hiemstra en 
Bas Knoef woonde ik in de ochtend de 
dierenartsensessie bij, waar de Rabo-
bank een beeld schetste over het eco-
nomische plaatje achter deze sector en 
Westfort vertelde over hun innovatieve 
elektronische oormerk. 

Alger en Bas vertrokken na de lunch 
terug naar Utrecht, waarna ik verschil-
lende lezingen bijwoonde over onder 
andere hoestmonitoring, warmtecame-
ra’s aan je smartphone om de lichaam-
stemperatuur van alle dieren in een 
hok te meten, big data en block chain. 
Hoewel de meeste lezingen interessant 
waren, was het soms ook een beetje een 
ver-van-mijn-bed-show. Na een rondje 
over de beursvloer, een hilarische fake-
speech van een cabaretier en een heerlijk 
diner keerde ik voldaan weer huiswaarts. 
Het was een interessante dag, hopelijk 
gaan er volgend jaar meer Veefokkers 
mee!

Door: Jessie Hesseling

Symposium Varkens
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De middag schapen scannen begon met 
een uitleg van een dierenarts gevolgd 
door een demonstratie van het scannen. 
Hierbij legde hij uit wat je zag en hoe je 
het moest interpreteren. Na twee scha-
pen mocht ik het als eerst proberen, 
waarbij de schapen werden vastgezet in 
een behandelbox. In het begin was het 
erg moeilijk om te vinden waar je het 
best kon scannen, gelukkig werd ik hier 
goed bij begeleid door de dierenarts. Na 
even zoeken vond ik een beeld en kon-
den we met z’n allen gaan tellen hoeveel 
schaapjes we zagen. Hoe vaker je het 
deed, hoe beter je erin werd. In het begin 
wisselde we met z’n allen af bij 1 scanner 
maar toen de meeste het een beetje on-
der de knie kregen gingen we met nog 
eenzelfde scanner in het hok scannen. 

De moeilijkheid bij in het hok scannen 
was dat je moest zorgen dat de schapen 
op hun plek bleven terwijl jij bezig was. 
Later kregen we er ook nog een lineaire 
scanner bij om te zien dat dit een heel 
ander beeld gaf dan de scanner die wij 
gebruikt. De schapen die drachtig waren 
werden gemerkt met een groene stift en 
de guste werden gemerkt met een rode 
stift. Daarnaast moesten we het ook op 
papier noteren, samen met de hoeveel-
heid lammeren die ze droegen. Op het 
laatst werd het moeilijk om de schapen 
te vangen die we nog niet gescand had-
den. Het was een heel gezellige middag 
en ik heb er veel van geleerd. Naast leren 
over het scannen van het schaap was het 
ook goed om vangervaring op te doen.

Door: Lisanne Donker

Scannen
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Begin oktober 2018 begon ik aan mijn 
grote reis: een jaar lang reizen door Azië 
en Australië. Zonder vast plan kwam ik 
in november in Melbourne aan, na een 
maand Thailand. Ik had contact gezocht 
met een Nederlandse dierenarts in Ben-
digo, een stadje een paar uur boven 
Melbourne. Twee weken heb ik daar 
meegelopen, voordat ik via een berichtje 
opFfacebook terecht kwam op het melk-
veebedrijf van Jason en Nicole Leslie in 
Sale, drie uur met trein ten oosten van 
Melbourne. Hier melken zij op twee 
bedrijven in totaal 700 melkkoeien. Aan 
mij de schone taak twee keer per dag te 
melken. De ochtendmelking om 05:20 
en de middagmelking om 15:20. Met 20 
keer swing-over kon je dit in iets meer 
dan twee uur doen, inclusief schoonma-
ken. Het melken en de hele bedrijfsvoe-
ring gaat allemaal net wat anders dan in 
Nederland op de Tolakker, waar ik mijn 
melkervaring heb opgedaan. De koeien 
zijn laag in productie, met gemiddeld 
20 liter per dag per koe. Dit komt mede 
door het rantsoen, de kudde staat jaar-
rond buiten en krijgt in de melkstal 3 kilo-
gram brok per melkbeurt. Dit verschilt 
een beetje, bij een hoge prijs krijgen 
ze minder brok. Bijvoeren met kuilgras 
gebeurt alleen in de winter en tijdens 
droge zomers. En droge zomers zijn er, 
temperaturen in januari kwamen vrijwel 
elke dag boven de 30 graden en boven 
de 40 was ook niet ongewoon. Om hit-
testress te beperken hadden de koeien 
op die dagen schaduw en stonden er bij 
de melkstal sprinklers aan om de dieren 
te koelen. Mijn baas is er stellig van 

overtuigd dat de koeien prima om kun-
nen gaan met de hitte, maar ik heb nog 
nooit koeien zo erg zien hijgen, met 
de tong uit de bek, als op deze warme 
dagen.
Qua biosecurity en antibioticagebruik is 
er een groot verschil tussen Nederland 
en Australië. Dode koeien gaan op de 
zogenaamde ‘dead pit’, die twee keer 
per jaar in brand word gestoken. Han-
den en laarzen wassen gebeurde niet, 
zelfs niet door de dierenarts. Als we een 
koe hadden die het niet goed deed, ging 
die vier dagen op penicilline, met spui-
ten en naalden die zo oud waren, dat 
de roest er op zat. Gelukkig kreeg ik van 
de dierenarts een aantal schone spuiten 
en naalden. De dierenarts kwam alleen 
langs voor klauwproblemen en dracht-
testen en in een enkel geval voor een las-
tige bevalling, die dan meestal eindigde 
in een foetotomie.    

Door: Jesse Tijssen

Internationaal
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Baarmoederprolapsen deed de boer zelf, 
net als castreren (met een elastiekje) 
en euthanasie ging met Jasons jachtge-
weer.
Deze praktijken zijn even wennen in 
het begin, maar erg veel problemen 
waren er over het algemeen niet. Een 
probleem dat we wel veel hadden was 
‘pinkeye’, een bacteriële infectie over-
gebracht door de vele vliegen. Indien 
niet op tijd behandeld, vreet de infectie 
zich een weg door het hoornvlies. In het 
beste geval is de koe dan alleen blind, in 
het slechtste geval verliest hij zijn oog. 
Behandeling ging met een antibiotica 
zalf en een stukje spijkerbroek als patch. 
Als de patch er af viel, was het oog gene-
zen.
Naast melken bestonden mijn taken uit 
het voeren van kuilgras met de trekker, 
kalfjes voeren, paddocks opzetten en 
koeien verplaatsen. De koeien kalfden 
twee keer per jaar, de helft in de zomer, 
de andere helft in herfst. De vaarzen kalf-
den in de herfst, want die kalveren gingen 
toch weg, en er was niet genoeg gras in 
de winter. Mijn laatste twee weken ston-
den dus in het teken van de koekalverij. 
Elke ochtend met de ute (Ozzie voor pick 
up) het land in om de oogst van de afge-
lopen nacht op te halen. Dan kregen alle 
kalveren vijf liter biest met de sonde en 
gingen ze in het strohok. Als aankomend 
dierenarts aan mij de taak om een koe 
te helpen die al een tijdje aan het kalven 
was. De koe bleek drachtig van een twee-
ling en dat was dan ook de reden dat de 
partus niet vlotte. Beide kalveren waren 
helaas al overleden, maar leerzaam was 

het wel. Dode kalveren en koeien op de 
boerderij waren helaas vaak het resul-
taat van te laat ingrijpen. Australiërs heb-
ben een mentaliteit van eerst aankijken 
en pas ingrijpen als het te laat is.
Op mijn vrije dagen was er ruim de tijd 
om Gippsland te ontdekken. Gelegen 
tussen de Australische Alpen en de oce-
aan, zijn er allerlei bezienswaardigheden 
op een uurtje of twee rijden. Ik wisselde 
hiken af met meelopen met de plaatse-
lijke dierenartsen. Het veterinaire werk is 
heel seizoensgebonden, in de lente en de 
herfst kalverij, pregtesten en tijdens de 
zomer vooral klauwproblemen. Omdat 
de koeien veel lopen, is een goede klauw 
gezondheid van groot belang. Meest 
voorkomende problemen waren witte-
lijndefecten en wallcracks.
Als er niet gewerkt werd, moest er 
natuurlijk ook gefeest worden. Met de 
andere backpackers en onze baas gingen 
we regelmatig naar de pub om goed ‘pis-
sed’ te worden.

Terugkijkend op drie maanden farmwork 
zijn er veel verschillen met Europa. De 
schaal en de productie zijn niet vergelijk-
baar, maar toch blijft boeren toch boe-
ren, of dat nu in Nederland is of Down 
Under.
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Je hebt het misschien al gehoord: de 
wolf is terug in Nederland! Op 19 februari 
gaf Leo Linnartz van “Wolven in Neder-
land” een lezing over dit actuele onder-
werp. Op deze lezing waren enkele tien-
tallen studenten afgekomen. Er werden 
veel interessante vragen beantwoord, 
zoals: wat betekent de terugkeer van 
de wolf bijvoorbeeld voor de Neder-
landse veehouder? Leo vertelde: op dit 
moment komen er regelmatig solitaire 
wolven vanuit Duitsland de Nederlandse 
grens over, op zoek naar een nieuw ter-
ritorium. Ook heeft zich inmiddels een 
wolvenpaar gevestigd op de noordelijke 
Veluwe. De verwachting is dat daarnaast 
zich in het oosten van het land enkele 
wolvenroedels (ouders + nakomelin-
gen) zullen vestigen. Zijn die wolven 
niet gevaarlijk? Voor mensen niet, want 
wolven zijn schuwe dieren die mensen 
zo veel mogelijk vermijden. Voor scha-
pen meestal ook niet, wolven pakken 
liever reeën en andere wilde dieren dan 
een schaap. Toch zullen ze af en toe wel 
een schaap pakken, bijvoorbeeld als ze 
op doorreis zijn. De schade die aange-
richt wordt door wolven in Nederland 
is in geld uitgedrukt echter erg laag, 
vergeleken met bijvoorbeeld de schade 
die ganzen aanrichten. Veehouders krij-
gen een vergoeding voor schapen die 
door wolven worden gedood. Om deze 
vergoeding te krijgen moet door een 
expert worden aangetoond dat een wolf 
de schapen heeft gedood. Mensen van 
“Wolven in Nederland” zijn 24/7 bereik-

baar en zodra er melding wordt gedaan 
van een gedood schaap gaan zij erheen 
om het schaap te bestuderen en DNA 
af te nemen. Veehouders kunnen scha-
pen tegen wolven beschermen door ze 
’s nachts binnen te zetten, of door vol-
doende hoog schrikdraad om de wei 
aan te brengen. Ook kuddewaakhonden 
kunnen helpen bij de bescherming van 
schapen. Dieren groter dan schapen, bij-
voorbeeld paarden, worden nooit aange-
vallen door wolven. Jonge dieren lopen 
echter wel gevaar en kunnen worden 
beschermd door ze in een kudde met 
volwassen dieren te plaatsen.

Al met al was het een zeer interessante 
lezing!

Door: Nora Wingelaar

Wolvenlezing
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Fotos
BEN JIJ GEKNIPT VOOR DE AGRARISCHE SECTOR?

SUPERBOER GEZOCHT!VACATURE

Ben jij dé superboer die op een betrokken en bevlogen manier 
allerlei werkzaamheden wilt doen op en rondom de boerderij?
Je draait melkdiensten, voert varkens, verzorgt vee en verricht 
andere werkzaamheden op de boerderij. Natuurlijk drink je ook 
een kopje koffie met de boer. 

Kom ons team van bedrijfsverzorgers versterken! Vakantiewerk 
is ook mogelijk.

Een uitgebreide functieomschrijving van deze vacatures en de 
sollicitatiemogelijkheden vind je op onze website: 
https://www.abmiddennederland.nl/vacatures/vacature-
agrarisch-bedrijfsverzorger-in-houten

030-22 92 252  abmiddennederland.nl
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BETTER COWS | BETTER LIFE CRV4ALL.NL

‘ Ik melk liever tien 
gezonde koeien 
extra dan één met 
problemen’
Melkveehoudster Ellen Rameijer, Lelystad 

Ellen Rameijer heeft een grote passie 
voor haar koeien. Een passie die ze 
deelt met CRV-klanten wereldwijd. Ze 
gaat voor een veestapel met een goede 
gezondheid, een goede vruchtbaarheid 
en een hoge levensproductie. 
‘BETTER COWS | BETTER LIFE’ draait 
voor haar niet alleen om resultaten, 
maar ook om een zorgeloze manier van 
veehouden, waarvoor zij ’s morgens 
graag vroeg opstaat.

590-17 Ad Inspiratiedag NAJK.indd   4 22-11-17   14:34
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Door: Eline Bakx

Woensdagochtend 6 maart om iets over 
8 gingen we op weg naar het Friese Wir-
dum, hier is het CRV dairy breeding cen-
ter gelegen. Daar aangekomen werden 
we verwelkomd door een erg enthousi-
aste vrouw die heel blij was dat ze van 
Amsterdam naar Friesland was verhuisd. 
Na een kop koffie en thee sloot er een 
groep Groningse boeren bij ons aan, 
waarmee we de rest van het programma 
gezamenlijk hadden. Na een praatje over 
alle ins en outs over het breeding center, 
kregen we een rondleiding: eerst keken 
we vanuit de skyboxen de stallen in en 
vervolgens hebben we nog een kijkje 
genomen bij het laboratorium.
In Wirdum worden 300 tot 400 gene-
tisch hoogwaardige dieren gehuisvest, 
van een leeftijd van enkele weken tot 
23 maanden. Op dit moment worden er 
jaarlijks 10.000 embryo’s geproduceerd, 
het uiteindelijke doel is 20.000. Elk jaar 
komen er ongeveer 160 nieuwe gentisch 
hoogwaardige dieren het fokbedrijf in en  

wanneer ze een leeftijd van 10-12 maan-
den bereikt hebben wordt de eicelwin-
ning gestart. In plaats van het embryo’s 
spoelen wordt nu voornamelijk opu/ivp 
toegepast, hiermee kunnen er in een kor-
tere tijd meer embryo’s worden gepro-
duceerd en kan er ook sneller gewisseld 
worden met stieren. Als ze 6 maanden 
drachtig zijn, verhuizen ze naar testbe-
drijven van het CRV. Door de snelle gene-
ratiewissel op het center, is er een ver-
snelde genetische vooruitgang en kan de 
toenemende vraag naar kwalitatieve en 
genetisch hoogwaardige embryo’s door 
veehouders beantwoord worden. Het 
CRV breeding center is hét fokkerijcen-
trum van CRV waar de beste Europese 
stiermoeders worden benut voor het 
fokken van de volgende generatie fok-
stieren en stiermoeders.

Al met al een erg gezellige en interes-
sante dag.

Breeding centre
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Schapen verlossen:
Door: Charlotte, Eefje en Matthijs

Hoe verlos ik een schaap: de theoriecur-
sus
De donkere dagen voor kerst zijn 
geweest en de eerste tentamens zijn de 
revue alweer gepasseerd. Tijd voor wat 
voorjaarse pret bij de Veefokkers. Vorig 
jaar waren we helaas te laat met inschrij-
ven, dus nu maar tijd voor een herkan-
sing. Onder leiding van Herman Jonker 
en zijn gevoel voor humor werden we 
in twee uur tijd door alle ins en outs van 
het verlossen bij schapen geloodst. Het 
begon allemaal vrij globaal met alle risi-
co’s tijdens en na de dracht, ideaal als je 
net met het vak SE slepende melkziekte 
had behandeld. Ondanks dat dit best wel 
nuttig was, had de concentratieboog zijn 
piek wel bereikt en gingen we over op 

interessant beeldmateriaal uit de vorige 
eeuw. Dit sloot gelijk mooi aan op alle 
verschillende liggingen die je bij het 
lam maar kan bedenken. Als kers op de 
taart kwam Herman nog met wat tips 
en tricks over hoe je onder andere met 
een touwtje de partus wat vlotter kan 
laten verlopen. Over hoeveel we uitein-
delijk onthouden hebben, dat zullen we 
de volgende dag wel merken tijdens de 
praktijkcursus. We kunnen in ieder geval 
wel zeggen dat het echt een nuttige 
avond was en het ons tijdens het verlos-
sen zeker een eind op weg helpt. Voor 
de mensen die dit jaar niet op tijd waren 
met inschrijven, het is zeker de moeite 
waard!
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Door: Rosa Toepel

Het is dinsdagavond en we hijsen we 
ons in groene overalls met bijpassende 
laarzen om schapen te gaan verlossen. 
In de kliniek Landbouwhuisdieren staan 
enkele houten kisten met een gat erin 
voor ons klaar, bij wijze van schaap met 
een geboortekanaal. Er wordt een krui-
wagen met doodgeboren lammetjes 
binnengebracht en we kunnen aan de 
slag. In groepjes pakken we een lam en 
stoppen deze in de houten baarmoeder: 
in een schouderligging, carpaalligging, 
met teruggeslagen kop of een andere 
afwijkende houding. Om beurten mogen 
we via het geboortekanaal met onze arm 
naar binnen om het lam goed te leggen 
en er uit te halen. Van achter een grote 
deksel kan de rest van de groep meekij-
ken in het schaap. 

Op deze manier kunnen we elkaar aanwij-
zingen geven als bijvoorbeeld het hoofd 
achter een rand blijft hangen of wanneer 
een student twee niet bij elkaar horende 
poten van een tweeling gelijktijdig naar 
buiten probeert te trekken. We verlossen 
die avond houten doos-schapen van een-
lingen en meerlingen, trekken lammeren 
in stuitligging naar buiten, binden blind 
stropjes om hoofden en laten het ene na 
het andere lam veilig geboren worden. 
Dit keer zijn het nog kadavertjes uit een 
houten kist, maar na deze oefening zijn 
we een stuk beter voorbereid om echte 
schapen te helpen hun lammeren op de 
wereld te zetten!

Theorie & praktijk
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Ontwikkelingen om de melkveehoude-
rij in Nederland duurzaam in te richten 
krijgen veel aandacht. Het sluiten van 
bodem-plant-dier-mest kringlopen is van 
groot belang voor de verduurzaming van 
de landbouw. Aanvoer van producten 
beperken en afvoerstromen optimaal 
benutten is een belangrijke aandachts-
punt om de melkveehouderij minder 
belastend in te richten voor het milieu. 

Om meer te vertellen over kringlopen 
kwam Frank Verhoeven naar de facul-
teit om een lezing te geven over kring-
looplandbouw. Frank Verhoeven is 
opgegroeid op een melkveebedrijf in 
Udenhout en in 2005 gestart met Boe-
renverstand, een adviesbureau actief in 
duurzame landbouw en plattelandsont-
wikkeling. Hij is al bijna 15 jaar bezig met 
kringlooplandbouw, zo heeft hij minister 
Schouten geadviseerd over de invulling 
van haar nieuwe landbouwvisie. 

Het speerpunt van kringlooplandbouw 
is het optimaal gebruik maken van eigen 
land en grondstoffen. Kringloopboeren 
streven naar verbetering van bodem-
vruchtbaarheid, beperking van verliezen 
en een economisch goed resultaat. Opti-
maal gebruik van mest wordt gezien als 
een belangrijke sleutel tot succes. De 
lezing van Frank was zeer inspirerend 
om de landbouw in Nederland te ver-
duurzamen. Het sluiten van kringlopen 
klinkt voor de hand liggend, maar er kun-
nen nog veel slagen in gemaakt worden. 
Graag adviseer ik jullie allemaal om eens 
te kijken op de site van kringloopland-
bouw om jezelf te laten inspireren over 
de mogelijkheden. 

Door: Kim Hopman

kringlooplandbouw
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Natuurlijk zijn we nog steeds allemaal hard aan het werk met studeren, maar 
af en toe is het toch tijd voor een kleine pauze. Voelt het voor jou ook altijd 
alsof je je tijd aan het verdoen bent tijdens die pauze? Dan hebben we hier 
een oplossing. Kijk of je deze puzzel kan oplossen en probeer te raden bij wel-
ke veelvoorkomende ziekte al deze woorden horen. Dan ben je zelfs tijdens 
je pauze nog iets nieuws aan het leren! 

Enjoy!

Enjoy !!!

-antibiotica
-bacterie
-balgebied
-bekappen
-besmettelijk

-klauwaandoening
-kreupel
-leasies
-mest
-onsteking

-pijnlijk
-rood
-rundvee
-vochtig
-voetbad
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Door: Corrie Sikkema

Showstal Farmfocus

Krulstaarten in de showstal

Op een zonnige donderdag in februari 
vertrokken we met een busje naar Dalf-
sen voor de excursie naar een showstal. 
In Dalfsen aangekomen werden we ont-
vangen door Johnny Hogenkamp die ons 
een rondleiding gaf over het terrein van 
zijn vermeerderingsbedrijf met 1600 zeu-
gen en 2600 opfok-/vleesvarkens. Bijzon-
der aan zijn bedrijf is dat de staarten niet 
worden gecoupeerd en de varkens dus
met krulstaart worden afgeleverd. Hier-
voor zijn een heel aantal aanpassingen 
gedaan in de manier waarop de varkens 
gehouden worden. 
Allereerst namen we een kijkje in de 
showstal waar we informatie kregen 
over alle interessante ontwikkelingen 
met voerstations waar de dieren hun 
rantsoen voor de dag op hun eigen tijd 
kunnen komen ophalen. Daarna gingen 
we verder naar de stookoven waar rest-
hout wordt verbrand om het voer op 
de perfecte temperatuur te krijgen. Op 
het terrein staan een heel aantal silo’s 
met onder andere restproducten van de 
plaatselijke melkfabriek en Koopmans, 
bekend van de cakemeel en oliebollen-
mix. 
Het voer van de varkens werd op het ter-
rein geproduceerd, een speciaal mengsel 
wat een van de redenen is dat de dieren 
hun krulstaart kunnen houden. Het voer
bevat namelijk geen irriterende schim-
mels en heeft de ideale zuurgraad. 
De dieren krijgen gelijktijdig te eten aan 

een lange trog, dus even de buurman 
in de staart bijten om eerder te kunnen 
eten is niet nodig. 
Voor die varkens die dan tóch nog even 
willen happen krijgen de dieren jutezak-
ken om uit elkaar te scheuren. De var-
kens die worden afgeleverd, gaan na de 
slacht naar Zweden, want helaas is voor 
de krulstaarten (nog) geen binnenlandse 
markt. 

Al met al was het een erg leuke en leer-
zame excursie naar een toekomstgericht 
bedrijf met aandacht voor het welzijn 
van de dieren. Je zou kunnen zeggen dat 
het bedrijf een dikke krul verdien!
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Door: Nanet Rijlaarsdam

Casustiek-uurtje

Maandag 18 februari vond er weer een 
casuïstiekuurtje plaats. Samen met Wik-
ke Kuller (werkzaam als varkensdieren-
arts bij de ULP in Harmelen) namen we 
een casus door. Deze keer stonden de
biggetjes met diarree in het middelpunt. 

Een varkenshouder met 1000 zeugen 
verspreid over 3 bedrijven had op een 
van zijn bedrijven last van geel/rode en 
pasteuze tot waterdunne diarree bij
zijn biggen. Vooral in de eerste levens-
week vond er een verhoogde uitval 
(18%) plaats. Clostridium difficile, E. coli, 
clostridium type C, Rota, PET en cocci-
diose stonden op de DDx. Met heel wat
uitstapjes hebben we de casus doorlo-
pen;

Wist je dat…
10,5% uitval van biggetjes normaal is?
Bij clostridium type C al een aantal uur 
na de geboorte biggen sterven? 
Rota vaak gezien wordt in combinatie 
met E. coli omdat Rota de bovenste cel-
len van de villi kapot maakt in de darm, 
waardoor er relatief veel nieuwe cellen 
zijn en E. coli juist weer van jonge cellen 
houdt? 
PET vooral in de winter wanneer het 
vriest wordt waargenomen omdat 
de bakwagens in de winter niet goed 
schoongemaakt worden? 
De dierenarts voor diagnostiek het 
beste een levend ziek biggetje (niet het 
zwakste biggetje)kan insturen voor sec-
tie omdat anders de villi dood zijn?

Risicofactoren voor het krijgen van diar-
ree onvoldoende biest, laag geboorte-
gewicht, lage vitaliteit big, grote toom, 
koude stress en te lange partus (&gt;4 
uur) zijn?
De varkenshouder beter koeienbiest kan 
geven in plaats van geen biest?
De zeug zucht in de uier kan krijgen als 
ze te veel gevoerd krijgt?
Hygiëne heel belangrijk is om versprei-
ding van pathogenen te voorkomenn en 
dat er dus moet voorkomen worden dat 
werknemers de hokken in stappen?
Lampen in combinatie met vloerver-
warming zorgt voor tocht wat juist niet 
goed is voor de biggen?
Biggennesten ideaal zijn omdat de tem-
peratuur buiten de nesten omlaag kan 
wat beter is voor de zeug.
Deze plastic flappen van de biggennes-
ten dan wel tot de grond moeten komen 
omdat er anders weer tocht ontstaat?
Doorsmetten het mixen van melk, diar-
ree en de placenta is wat na een paar 
dagen aan de gelten wordt gegeven als 
therapie voor PET?
Het opvoelen van zeugen zo veel moge-
lijk voorkomen moet worden omdat de 
kans op zwelling groot is?

Al deze informatie maakte dat het een 
vol, maar zeker heel interessant uurtje 
was!
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, 

specialist, tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt 

landelijk vanuit 4 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. 

Persoonlijke aandacht en financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. 

Natuurlijk gaat het daarbij om accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die 

van belang zijn voor uw praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 

Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar 

ook in bijzondere situaties.  Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de 

minder alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, 

terugtreden/pensionering en zelfs conflicten.  

 

Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 
ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800.  www.dezorgaccountants.nl 
   
    

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 
 
Vestiging Arnhem  Vestiging Bilthoven Vestiging Groningen 
Velperweg 79  Soestdijkseweg Zuid 179 Hereplein 6 
6824 HH Arnhem      3721 AB Bilthoven  9711 GA  Groningen 
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Rondeelexcursie woensdag 27 februari 
2019 V.V.F.C. “De Uithof”

Je hebt het vast en zeker eens zien liggen, 
dat frappante ronde doosje met dure eie-
ren in de Appie. Ik vraag me altijd af: leuk 
zo’n innovatieve stal, maar is deze prijs 
het echt waard? Met dit vraagstuk in het
hoofd vertrokken er vier LH-busjes vol 
met enthousiaste veefokkers richting de 
Rondeelstal van familie Brandsen. 
Natuurlijk bevindt deze stal zich in het 
epicentrum van de pluimveewereld: Bar-
neveld. Daar werden we verwelkomd 
door een trotse medewerker van Venco-
matic, die ons ons een hoop wist bij te
brengen over het concept van Rondeel.
Rondeel® is een speciaal commercieel 
houderijsysteem voor leghennen, waar-
bij welzijn, milieu en transparantie voor 
de burger hoog in het vaandel staan. De 
kippen kunnen zich begeven in drie ver-
schillende delen: het binnenverblijf, het 
buitenverblijf en de bosrand. 

In het binnenverblijf verblijven de kip-
pen vooral ’s nachts, leggen ze eieren en 
voederen zichzelf. In het overdekte bui-
tenverblijf en de bosrand kunnen ze naar 
hun natuurlijke behoeften scharrelen. 
Omdat deze delen overdekt zijn, hoeven
de kippen niet verder opgehokt te wor-
den bij een aviaire influenza uitbraak. De 
kippen waren duidelijk gewend aan veel 
bezoek en kwamen onmiddellijk naar 
ons toe of keken er totaal niet van op. 
Dit is ook waarop Rondeel zich focust: 
transparantie voor de burger. Mensen 
kunnen zo langskomen om deze stal
te bezichtigen.
Ik denk dat iedereen tevreden zijn Ron-
deel eitjes uit het mooie ronde doosje 
kan eten. De Rondeelstal is
een mooie balans tussen welzijn, milieu 
en financiële haalbaarheid.
Jannie van der Lelij

Rondeelstal
Door: Jannie van der Lelij



 

38

Door: Gijs Hofstraat

Afgestudeerd en dan…

Wolvega, april ’19
Je krijgt je diploma op vrijdagmiddag, 
gaat bier drinken met je vrienden en in 
het weekend pak je dat afstudeerboekje 
er eens bij, wat je gelukkig net voor de 
neus van je ouders weg kon houden. Die 
week ga je eens nadenken over wat je de 
komende tijd gaat doen. 

Voor mij was dit het volgende: meteen 
maar beginnen met inpakken: maandag 
eerste keer zelf dingen verhuizen en 
woensdag nog een keer spullen verhui-
zen. Het weekend erna: alle grote dingen 
zoals bank, bureau en kast verhuizen. Die 
maandag erna: beginnen om 8.00 uur 
op de praktijk! Het was enigszins kort 
dag maar het is gelukt! En zo begon ik 
vol goede moed bij Diergeneeskundig 
Centrum Bekenland. ’s Morgens eerst 
merries scannen op de kraamkliniek, een 
steile leercurve omhoog werd ingezet, 
ik had immers de landbouwhuisdieren 
master gevolgd. ’s Middags maar eens 
de auto ingepakt met alle dingen die 
ik onderweg nodig had. Meteen ook 
maar een koe geëuthanaseerd: daar 
heb je immers alleen naald, spuit en wat 
euthasol nodig. Echter gedurende de 
week ging ik van start in m’n eigen auto 
met zelf visites rijden.

Vaak hielp ik ’s morgens mee met mer-
ries scannen en ging ik daarna op pad om 
koeien beter te maken. Overal handen 
schudden, jezelf voorstellen en natuurijk

koffie drinken! Ook de eerste diensten 
werden gedaan. De eerst dienst: hele-
maal niks, wat een gelukje! Tweede 
dienst: half 4 ’s nachts: verlossing die niet 
wilde vorderen, of ik langs wou komen. 
De slaap nog uit de ogen wrijvend kroop 
ik achter het stuur en snelde ik mij naar 
de beste man toe. Toch een klein beetje 
angstzweet: je hoopt maar dat je je baas 
niet uit bed hoeft te bellen voor hulp om 
4 uur snachts natuurlijk! Gelukkig viel 
het mee en kon ik de torsio er zelf uit-
draaien en het kalf levend verlossen! En 
wederom verlaat een tevreden veearts 
het erf van een tevreden klant! 

Echter soms kun je toch beter wel even 
bellen met je baas! Bijvoorbeeld wan-
neer je een hengst verdenkt van een 
plaveiselcelcarcinoom aan zijn penis en 
alleen euthanasie een redelijke oplos-
sing lijkt. Tegenwoordig mogen we  ons-
zelf gelukkig prijzen met smartphones: 
fototje nemen, met de baas overleggen, 
paard euthanaseren en ’s avonds thuis 
uitleggen waarom er dergelijke foto’s op 
je telefoon staan… 

Veel voldoening haalde ik de eerste tijd 
uit het beter maken van zieke koeien. 
Als boeren blij vertellen dat die zieke koe 
van 2 weken geleden super is opgeknapt 
en dat die nu weer 35 Liter melk geeft 
daar word ik blij van! 

Afgestudeerd... 
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Op moment van schrijven werk ik inmid-
dels als Rundveedierenarts bij Dierenkli-
niek Wolvega en ben ik de hele dag bezig 
met het beter maken van melkkoeien!

Ook is inmiddels de schapentijd aange-
broken en heb ik al verschillende scha-
pen verlost: een dankbaar werk met vaak 
levende lammetjes tot gevolg! Een dikke 
tip van iemand die net zijn eerste stapjes 
heeft gemaakt in het werkende leven: 

Geniet vooral van de successen die je 
behaalt en de schouders er nogmaals 
onder als het even niet wil lukken!

Tot de volgende!

en dan...?
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WORKING SIDE-BY-SIDE FOR THE FUTURE OF FARMING

Wij geloven in the Future of Farming. Jij ook?

De agrarische sector is volop in beweging en heeft een belangrijke rol in het vraagstuk hoe op duurzame 
wijze een groeiende wereldbevolking te voeden. ForFarmers kan en wil hieraan een bijdrage leveren en 
biedt agrarische ondernemers innovatieve en duurzame voeroplossingen, waarmee zij vlees, zuivel en 
eieren van hoge kwaliteit kunnen produceren. 

Om daadwerkelijk dé partner van agrarische ondernemers te zijn, investeren wij veel in de kennis van 
onze medewerkers. We leggen de lat hoog en bieden volop mogelijkheden voor getalenteerde en 
ambitieuze mensen. Ongeacht of je nu verstand hebt van herkauwers, pluimvee of varkens. 

De betrokkenheid van onze medewerkers is hoog. Met elkaar – van Sales, Nutritie, Inkoop tot Productie –  
werken we aan de ‘Future of Farming’. Aan een gezonde agrarische sector die nog vele generaties een 
duurzame rol zal spelen in de maatschappij. Daar zijn we trots op en daar zetten we ons met zijn allen 
dagelijks voor in. Pas jij daar bij?

Werken bij ForFarmers betekent werken bij een internationaal groeiende onderneming die volop in 
beweging is. Een resultaatgerichte organisatie met een prettige, informele werksfeer. Met ruimte voor 
eigen initiatief en verantwoordelijkheid, waardoor je mede invulling kunt geven aan de functie en het 
toekomstperspectief ervan. 

Check onze traineeships en vacatures op www.werkenbijforfarmers.nl
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Lekker rijdend in ons universitair gasau-
tootje waren we op weg naar Abbenes. 
Geen zorgen, ik wist ook niet waar dit lag. 
Eenmaal aangekomen bij wormenkwe-
kerij A.D. Kranenburg werden we zeer 
gastvrij ontvangen door de eigenaren 
van het bedrijf. We kregen een warme 
bak koffie en een goeie plak koek aange-
boden in de keet. 
Kort na elkaar even voor te stellen, werd 
een presentatie over de geschiedenis 
van de boerderij en het bedrijf gegeven. 
We hebben het over de anatomie van de 
worm gehad tot aan hoe ze hun bedrijf 
runnen, zeer leerzaam dus! 
Na de presentatie kregen we een rond-
leiding door de loodsen op het erf. Bij 
binnenkomst viel meteen op hoe donker 
het was. Er stonden waar je ook keek 
allemaal (oude witlof) bakken meters 
op elkaar gestapeld. Rechts stond een 
speciaal ontworpen machine die ze voor 
ons aan hebben gezet om te laten zien 
hoe ze de wormen uit de bakken kiepen 
en daarna uit de aarde filteren. Dat doen 
ze met behulp van een grote cilindrische 
trommel waar de aarde doorheen valt, 
maar de wormen op blijven liggen. 
Toen zijn we nog naar een tweede loods 
gegaan, waar aarde over de grond als 
een groot bed lag verspreid. Hierin zaten 
wormeneitjes en deze werden hier tot 
volwassenen gekweekt. Eenmaal vol-
wassen moesten ze worden geoogst om 
in de bakken over te brengen. Ze hadden 
een slimme manier bedacht om de wor-
men uit de grond te halen, namelijk door 

speciale voerballen op het bed van aarde 
te leggen waar de wormen dan in krui-
pen. Daarna door de ballen simpelweg 
op te tillen heb je in één keer de wormen 
uit de aarde zonder de grond te hoeven 
zeven. 
Nu denk je natuurlijk: zo’n wormpje, is 
dat nou wel zo’n big business? Ja dus, 
want ze hebben enorm veel klanten uit 
de (sport)visserij die uit het hele land 
en ook uit het buitenland. Deze klanten 
komen speciaal bij Kranenburg de wor-
men kopen. De grond waarin de wormen 
gekweekt worden is super voedzaam 
en natuurlijk. Er zit een enorme wens-
bare flora en fauna in die erg gewild is bij 
tuinders en aardbeientelers, omdat de 
planten er erg goed op groeien. Zo goed 
zelfs, dat de vraag zo hoog is dat deze 
upcoming business binnenkort de hoofd-
reden is om de wormen te kweken, en de 
wormen zelf dan bijzaak zullen worden.

Wormenkwekerij
Door: Joshua Bom
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SAMENWERKEN 
AAN RESULTATEN 
DIE TELLEN

Samen met je veehouders ga jij aan de slag met het  optimaliseren 
van diergezondheid. Preventief als het kan, curatief als het moet. 
Met een uitgebreid R&D-programma blijft Zoetis innoveren. 
Dat  resulteert in doelgerichte vaccins, hoogwaardige diergenees-
middelen én vernieuwende diensten. Zo beschik jij over de nieuwste 
oplossingen voor een nóg betere diergezondheid. Vandaag en in de 
toekomst. Zo werken we samen aan resultaten die tellen.

VOOR DIEREN. VOOR GEZONDHEID. VOOR U.

Zoetis B.V.
Postbus 81055
3009 GB Rotterdam
www.zoetis.nl
info.nl@zoetis.com
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